

ENGLISH

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

Our [Science Café meeting on July 30](#), will host paleontologist Ms. Stavroulla Vassileiou who will give a talk on “[The Natural History of Cyprus](#).” Join us to learn more about the Cyprus geological evolution, the significance of Cyprus in Geology, the prehistoric mammals of Cyprus and more... In the Astronomy part of the session we will discuss about the spectacular phenomenon of the [Perseids Meteor Shower](#) and how to observe it. All meetings of the Science Café sessions are free of charge and everyone can join. Codes and info for the meeting are published [here](#).

Perseids Meteor Shower already begun. We will hold our very successful traditional event by the beach for the 17th consecutive year. It will be held as usual at the [KiteMed Kitesurfing Club at Softades on Sunday 11th](#) August at 19:30. We will also be cooperating with Fakas Institute holding another event at [Kyperounta](#) on Monday 12th August at 20:00.

On August 19th the Moon will be very close to the Earth. We will hold a public event which will include a presentation and observations of the spectacular [Supermoon!](#) [Tickets](#) available only online.

These days Venus shines on the West, the Summer Triangle hangs high, the Milky Way is at its best and the Perseids meteor shower give a romantic touch to the Cyprus’s night sky. Booking for August’s [private programs](#) is now available. Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and fossils and space exhibits. Observe with professional telescopes the gems of the night sky. You may also book our premises for astronomy themed birthday parties and enjoy unique experiences. All events are available in English, Russian or Greek language.

The astronomy course “[Read the Sky](#)” will start on [August 8th](#). The course offers you the skills to locate and recognize any constellation you wish in the sky, to orientate and navigate with the help of the stars, introduces the world of the planets and stars and gives a fascinating picture of the Universe visible by naked eye from Cyprus. Booking is open until August 5th. Tickets are available for [adults](#) and [students](#).

Three students of the [Kition Astronomy Academy](#) **Kyriakos Dymiotis, Matvey Dubishkin and Ara Mahdessian** will travel in August to Brazil to represent Cyprus at the International Olympiad on Astronomy and Astrophysics. Cyprus will be represented by 5 students. We wish them and the whole team good luck and great success!

If you or someone you know is interested to prepare for the Olympiads, join us to learn about important astronomical topics, including pass papers from previous International Olympiads. Develop the understanding of the main astronomical and mathematical concepts, the ideas of energy, elementary particles and gravitational lensing. Learn the application of integration, study spherical astronomy, angular momentum and curved space-time. Registration for the [Kition Astronomy Academy](#) for academic year 2024-2025 has already started.

If you wish to organize an astronomy or science related event or birthday party, feel free to [contact us](#).

Join our spacewalk...

Best regards,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS

Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu

E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy

FACEBOOK: <https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY>



На встрече научного кафе 30 июля палеонтолог Ставрुлла Василеу выступит с докладом на тему «[Естественная история Кипра](#)». Присоединяйтесь к нам, чтобы узнать больше о геологической эволюции Кипра, месте Кипра в мировой геологии, доисторических млекопитающих Кипра и многом другом... В астрономической части встречи мы обсудим захватывающее явление метеорного потока Персеиды и способы его наблюдения. Все заседания научного кафе бесплатны, и каждый может присоединиться к ним. Получите бесплатные зум коды [здесь](#).

Метеорный поток Персеиды уже проявляет свою активность. Мы проведём наше традиционное наблюдение уже 17-й год подряд. Оно пройдет, как обычно, в клубе кайтсерфинга [KiteMed на пляже Софтадес в воскресенье 11 августа в 19:30](#). Мы также будем сотрудничать с Институтом Факаса, который проведет еще одно наблюдение в [Киперунте](#) в понедельник 12 августа в 20:00.

19 августа полная Луна будет очень близко к Земле. Мы проведем публичную программу, которое будет включать презентацию и наблюдения захватывающего [Суперлуния!](#) [Билеты](#) доступны только онлайн.

В эти вечера Венера сияет на западе, высоко в небе висит Летний треугольник, взмывает до зенита завораживающий Млечный Путь, а метеорные потоки приносят романтический штрих ночному небу Кипра. До конца августа можно забронировать [приватную программу](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор и наблюдения в большие телескопы Обсерватории. Вы также можете забронировать у нас программу дня рождения, посвященной астрономии, и получить уникальные впечатления. Эти программы доступны на английском, русском или греческом языках.

Астрономический цикл для начинающих в астрономии «[Читай небо](#)» знакомит с основами наблюдательной астрономии и навигации. Курс начнётся 8 августа. Он дает навыки находить и распознавать на небе любое созвездие по вашему желанию, ориентироваться с помощью звезд, знакомит с миром планет и звезд и разворачивает увлекательную картину Вселенной, видимую с Кипра невооруженным глазом. Бронирование открыто до 5 августа. Билеты доступны для [взрослых](#) и [студентов](#).

Три студента [Астрономической академии Китиона](#) **Кириакос Димиотис, Матвей Дубишкин и Ара Махдесян** отправятся в августе в Бразилию, чтобы представлять Кипр на Международной олимпиаде по астрономии и астрофизике. Кипр будут представлять 5 студентов. Желаем им и всей команде удачи и больших успехов!

Если вы или кто-то из ваших знакомых заинтересован в подготовке к олимпиадам, присоединяйтесь, чтобы развить навыки, используя задачи международных олимпиад. Программа разработана так, чтобы заложить астрономические и математические основы, представления об энергии, элементарных частицах вплоть до гравитационного линзирования. Практическое применение интегрирования, сферической астрономии, углового момента и искривленного пространства-времени закрепляют навыки и расширяют кругозор. Регистрация в [Астрономическую академию Китиона](#) 2024-2025 учебного года уже началась.

Если вы хотите организовать образовательное мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...

С наилучшими пожеланиями,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

